
  

 
 

 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: 24/2 2021 
Tidspunkt: kl. 18.30-21.30 
Sted: Teams (Online) 
Mødeleder: Maria 
Teaser: Lise 

Deltagere:  
 
 
Fraværende: Janne Frederiksen 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 
til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 
og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

1. Nyt fra elevrådet (O) 
 
 

15 min • Elevråd Sct. Severin Skole 
Elevrådet deltog ikke, men havde 
sendt besked om, at de deltager på 
mødet i april. Her vil de blandt an-
det fortælle nærmere om Trivsels-
dagen.  

 

Elevrådet 

2. Nyt fra ledelsen (O) 20 min • Genåbning/corona nyt 
De mindste elever er kommet til-
bage. Det er gået godt, og de er 
rigtig glade for at være i skole igen. 
Det er en anderledes skoledag, 
men færre voksne og ingen kontakt 
på tværs af klasserne. 
Der er udfordringer i at holde gej-
sten og humøret oppe hos både 
elever og medarbejdere.  
Vi er opmærksomme på, at de for-
hold der hjælper os i at holde co-
rona på afstand også gør, at vi ikke 
mødes som vanligt. Det påvirker 
samvær og fællesskab hos både 
elever og medarbejdere.  
 
Det blev også drøftet på MED-mø-
det forleden, og en arbejdsgruppe 
på tværs af vore matrikler blev ned-
sat.  
 
Vore praksisvejledere vil den kom-
mende tid foretage kvalitative inter-
views af 3 elever fra hver klasse. 
Det vil, sammen med andre tiltag, 
være med til at give viden om ud-
fordringer for vore elever. 
 
Det er endnu uklart, præcis hvor 
mange penge der kommer fra den 
af regeringen afsatte pulje til Ha-
derslev Kommune og de enkelte 
skoler. De før omtalte interviews og 
øvrige tiltag, skulle gerne være 
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med til at give ideer til anvendelsen 
af de midler, der tilfalder os.  
 

• Skolerejse 6. klasse 

Det har tidligere været berørt, at 

der har været mange gode ture til 

Bornholm, men også - at det med-

fører meget rejsetid ud af de 5 

dage. Rejsetiden opleves nogle 

gange særligt udfordrende, da vi 

ikke altid selv kan vælge frit ift ud- 

og hjemrejse tidspunkter. Bornholm 

er måske også over årene blevet 

mindre ”eksotisk”. Flere familier fe-

rierer selv her end for år tilbage 

 

Skolen ledelse drøfter det videre 

med skolen personale.  

 

2. Principarbejde (O/D) 
 
 

60 min • Gennemgang af princippet ”Samar-
bejde mellem skole og hjem” 
 
Formuleringer og pointer blev drøf-
tet og finpudset. Princippet sendes 
ud til en håndfuld forældre til kom-
mentarer. Princippet sendes heref-
ter videre til drøftelse blandt sko-
lens medarbejdere. 
Skolebestyrelsen glæder sig til 
høre medarbejdernes kommenta-
rer. 
 

Dorthe 

3. Nyt fra ledelsen (O) 
 

20 min Cykelskur og parkering Hammelev 
Vi har gennem flere år, i tæt samarbejde 
med Børnenes Hus, arbejdet omkring tiltag, 
der kan nedbringe trafikudfordringerne sær-
ligt omkring parkering ved Børnenes Hus 
samt parkering og ”kys og kør” ved skolens 
hovedindgang. Senest har vi haft møder 
med kommunens afdeling for trafik, og med 
deres hjælp fået udarbejdet skolevejsana-
lyse og efterfølgende projektplan. Denne 
skulle være forelagt det politiske udvalg.  
 
Vi har dog fået besked om at; ”det er blevet 
besluttet at der alligevel ikke skal laves en 
sag til Udvalget for Plan og Miljø vedr. øko-
nomien for tiltag på skolens grund. Finan-
siering af tiltag på skolens matrikel skal 
drøftes og besluttes intern i ledelsen. Chef 
for Teknik og Miljø drøfter finansieringen 
med chefen for Børn og Kultur.    
 
Tiltagene på vejarealet vil indgå i priorite-
ring af trafiksikkerhedsmidler 2021.” 

Adam og  
Thomas 



  

 
 

 
Ledelsen følger op og orienterer på kom-
mende møde. 
 

• Didaktiske indsatsområder det 
kommende skoleår 
Skolens ledelse har sammen med 
medarbejderne drøftet kommende 
indsatsmål for det pædagogiske fo-
kus. De foreløbige overskrifter er 
 
1. Meningsfulde mål som synliggør 
forventninger og giver mening for 
eleverne 
 
2. Tilbagemeldinger (feedback – 
feedforward – Formativ evaluering) 
 
3. Arbejde med relationer 
 
Indsatsområderne følger op på de 
tidligere års arbejde med pædago-
gisk udvikling og i særdeleshed 
dette års arbejde omkring ”God un-
dervisning set med elevernes øjne”. 
Dette arbejde har været delevalue-
ret på personalemøder. Tilbage-
meldingerne er ret entydige og po-
sitive omkring fortsat opfølgning og 
proces også for de kommende år.  
 
 

• Budget 2021-22 
Budgettet ligner for store dele bud-
gettet for forrige år.  
 
Flersprogselever udløser flere mid-
ler, og det muliggør ansættelse af 
en pædagog med særlige kompe-
tencer for flersprogsområdet. Det 
vil være en ansættelse for forelø-
bigt 1 år.  
Overskuddet ser ud til at blive ca. 
ca. 2 mio kr. – men ud af et samlet 
budget på knap 50 mio kr.  er 2 mio 
kr. en rimelig buffer til udsving og 
uforudsete ting i løbet af budget-
året.  
 
Indvendig- og udvendig, her har 
flere planlagte opgaver været sat i 
bero, herunder også etablering af 
legeplads på Sct. Severin.  
 
 

4. Nyt fra SB-formændene 
(O/D) 

15 min • Oversigt principper 
Helle har udarbejdet en oversigt 
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 over ”skal-principper”. Oversigten 
giver god mulighed for at kunne 
byde ind på principper, hvor man 
gerne vil deltage i arbejdsgruppen.  
 
 

• Evaluering af samarbejde med sko-
leleder og skolebestyrelsen 
 
Meget meningsfuldt at der er kom-
met gang i arbejdet med principper. 
Det er omfattende og tidskræ-
vende, men bestemt både spæn-
dende og meget relevant.    
 
Adam udtrykte, at han oplever sko-
lebestyrelsen som både meget 
kompetent engageret i skolens 
virke. Møderne har været præget af 
stor interesse og engagement for 
skolens mange områder på både 
drift og pædagogik.  

5. Principarbejde (O/D) 
 
 

30 min • Status på princippet ”Underretning 
af hjemmene og elevernes udbytte 
af undervisningen” 
 
Karen Malene og Annette gennem-
gik tankerne bag princippet. Også 
til dette princip var lysten til dialog 
stor.  
Arbejdet fortsættes på kommende 
møde. 
 
 

Karen Ma-
lene og  
Annette 

6. Forretningsorden (O/D) 10 min • Gennemgang af forretningsorden 
Udsat til kommende møde 

Maria 

7. Eventuelt (O/D) 
 

10 min Svømning… er det mon muligt at 5.klas-
serne kompenseres for den manglende 
svømmeundervisning i det kommende sko-
leår. Ledelsen forstår godt og anerkender 
lysten hos 5.årgang, men det kan være 
svært at forestille sig logistikken gå op. Det 
er i forvejen ganske svært ved den alminde-
lige fordeling af svømmetiderat få tilstræk-
keligt med positoner, så en fordobling lyder 
som svært. Ledelsen tager det med til vi-
dere drøftelse.  
SFO-leder, orientering om stillingen sættes 
i genopslag senere på året.  
 

 

 

Fremtidige møder: 

25. marts 

27. april 



  

 
 

17. maj 
16. juni 


